

Kurzinfo zu den Autor_innen / *Bio-sketches of Authors*

Miriam Burzlaff, Prof.ⁱⁿ Dr.ⁱⁿ, forscht und lehrt am Fachbereich Soziale Arbeit, Bildung und Erziehung der Hochschule Neubrandenburg. Sie hat langjährige Praxis in der politischen Bildung und Beratung sowie in der Kinder- und Jugendhilfe. Zu ihren Forschungsschwerpunkten gehören Ethik, Politik und Professionalisierungsprozesse Sozialer Arbeit. Ihr Fokus liegt insbesondere auf Social Justice, Policy Practice und Diskriminierungskritik.

Kontakt: burzlaff@hs-nb.de

Miriam Burzlaff, Prof. Dr., is a professor at Neubrandenburg University of Applied Sciences, Department of Social Work and Education. She has many years of experience in political education and counselling as well as in child and youth welfare. Her research interests include the ethics, politics and professionalisation processes found in social work. Her particular focus is on social justice, policy practice and deconstructing discrimination.

Contact: burzlaff@hs-nb.de

Tina Füchslbauer ist Lektorin am Department Soziales der FH Campus Wien. Sie studiert Soziale Arbeit und Gender Studies und hat langjährige Erfahrung in den Bereichen Migration, Psychiatrie, Wohnungslosenhilfe und (queer)feministische Arbeit.

Kontakt: tina.fuechslbauer@gmx.at

Tina Füchslbauer is a lecturer at the Department of Social Affairs at the FH Campus, Vienna. She studies social work and gender studies and has many years of experience in the fields of migration, psychiatry, homeless assistance and (queer)feminist work.

Contact: tina.fuechslbauer@gmx.at

Daniel Houben, Mag. Dr., ist wissenschaftlicher Mitarbeiter an der Abteilung für Soziologie mit den Schwerpunkten Innovation und Digitalisierung an der Johannes Kepler Universität Linz. Ab Sommersemester 2022 hat er eine Professur für Digitalisierung in der Sozialen Arbeit an der Hochschule für angewandte Wissenschaften Landshut inne. Die Arbeitsschwerpunkte sind Digitalisierung und Datafizierung, soziale Ungleichheit und Sozialtheorie.

Kontakt: daniel.houben@jku.at

Daniel Houben, Mag. Dr., is a research assistant in the Department of Sociology at the Johannes Kepler University Linz, with a focus on innovation and digitalisation. From the summer semester of 2022, he will hold a professorship for digitisation in social work at the Landshut University of Applied Sciences. His work focuses on digitisation and datafication, social inequality and social theory.

Contact: daniel.houben@jku.at

Sebastian Jacobs, Dr., ist Lehrkraft für besondere Aufgaben (LfbA) am Department Erziehungswissenschaft der Universität Siegen und beschäftigt sich im Bereich der Allgemeinen Pädagogik mit Grundfragen des (Sozial)Pädagogischen und Politischen.

Kontakt: sebastian.jacobs@uni-siegen.de

Sebastian Jacobs, Dr., is a lecturer (LfbA) at the Department of Educational Science at the University of Siegen and works in the field of general pedagogy on basic issues of education, social pedagogy and politics.

Contact: sebastian.jacobs@uni-siegen.de

Tobias Kindler, M.Sc. Soziale Arbeit, ist Doktorand an der Hebrew University of Jerusalem und wissenschaftlicher Mitarbeiter am Institut für Soziale Arbeit und Räume der OST – Ostschweizer Fachhochschule. Er lehrt und forscht schwerpunktmäßig zu Dimensionen einer politischen Sozialen Arbeit, Kinder- und Jugendpolitik sowie zur Umsetzung der Kinderrechte.

Kontakt: tobias.kindler@ost.ch

Tobias Kindler, M.Sc. Social Work, is a doctoral student at the Hebrew University of Jerusalem and a research assistant at the Institute of Social Work and Social Spaces at the Eastern Switzerland University of Applied Sciences. His teaching and research focuses on the dimensions of political social work, child and youth policy and the implementation of children's rights.

Contact: tobias.kindler@ost.ch

Alban Knecht ist wissenschaftlicher Mitarbeiter am Institut für Erziehungswissenschaften und Bildungsforschung der Alpen-Adria-Universität Klagenfurt, Arbeitsbereich Sozialpädagogik und Inklusionsforschung. Er lehrt und forscht zu den Themen Sozial- und Lebensqualitätspolitik, Armut und Beschäftigungsförderung benachteiligter Jugendlicher.

Kontakt: alban.knecht@aau.at

Alban Knecht is a research associate at the Institute for Educational Sciences and Educational Research at the University Klagenfurt, Department of Social Pedagogy and Inclusion Research. He teaches and conducts research on the topics of social policy to improve and quality of life; on poverty and on employability schemes for disadvantaged youth.

Contact: alban.knecht@aau.at

Iris Kohlfürst, FH-Prof.ⁱⁿ Dr.ⁱⁿ, ist Professorin für Ethik und Methoden in der Sozialen Arbeit an der Fachhochschule Oberösterreich, Campus Linz. Sie lehrt und forscht in Studiengängen der Sozialen Arbeit v. a. zu den Themen Ethik, Theorien und Methoden Sozialer Arbeit.

Kontakt: iris.kohlfuerst@fh-linz.at

Iris Kohlfürst, FH-Prof. Dr., is Professor for Ethics and Methods in Social Work at the Upper Austria University of Applied Sciences, Linz Campus. She teaches and conducts research on social work degree programmes, especially on the topics of social work ethics, theories and methods.

Contact: iris.kohlfuerst@fh-linz.at

Dieter Kulke, Prof. Dr, ist Professor für Soziologie an der Hochschule für angewandte Wissenschaften Würzburg-Schweinfurt. Er lehrt und forscht in Studiengängen der Sozialen Arbeit und des Gesundheitsmanagements v. a. zu den Themen Politik Sozialer Arbeit, empirische Ethik und Inklusion.

Kontakt: dieter.kulke@fhws.de

Dieter Kulke, Prof. Dr., is Professor of Sociology at the University of Applied Sciences Würzburg-Schweinfurt. He teaches and conducts research on courses in social work and health management, especially on the topics of social work policy, empirical ethics and inclusion.

Contact: dieter.kulke@fhws.de

Hoang Long Nguyen, M.A., ist wissenschaftlicher Mitarbeiter am Institut für Berufspädagogik und Berufliche Didaktiken an der TU Dresden in Deutschland. Er forscht in seinem Promotionsvorhaben zur Sozialen Arbeit in Betrieben im Kontext von Corporate Social Responsibility.

Kontakt: hoang_long.nguyen1@tu-dresden.de

Hoang Long Nguyen, M.A., is a research assistant at the Institute for Vocational Education and Didactics at the TU Dresden in Germany. His doctoral research on social work in companies examines corporate social responsibility.

Contact: hoang_long.nguyen1@tu-dresden.de

Luca Preite, Dr. des., ist Dozent für Jugendsoziologie an der Pädagogischen Hochschule FHNW sowie am Institut für Bildungswissenschaften der Universität Basel, Schweiz. Er lehrt und forscht zu Sozialisations- und Orientierungsprozessen von Heranwachsenden mit dem Fokus auf Ungleichheitsperspektiven.

Kontakt: luca.preite@fhnw.ch

Luca Preite, Dr. des., is a lecturer in youth sociology at the FHNW School of Education and at the Institute of Educational Sciences at the University of Basel, Switzerland. He teaches and conducts research on socialisation and orientation processes in adolescents, with a focus on aspects of inequality.

Contact: luca.preite@fhnw.ch

Wiebke Scharathow, Dr.ⁱⁿ, arbeitet am Institut für Erziehungswissenschaft der Pädagogischen Hochschule Freiburg. Sie lehrt und forscht im Arbeitsbereich Sozialpädagogik zu sozialer Differenz und sozialer Ungleichheit, diversitätsbewusster und diskriminierungskritischer (Sozial-)Pädagogik und Möglichkeitsräumen ‚kritischer‘ Sozialer Arbeit.

Kontakt: wiebke.scharathow@ph-freiburg.de

Wiebke Scharathow, Dr., works at the Institute for Educational Science at the University of Education, Freiburg. She teaches and conducts research in the field of social pedagogy, studying social differences and social inequality, diversity-conscious and anti-discriminatory education theory and social-pedagogy, and the opportunities within the reach of analytical social work.

Contact: wiebke.scharathow@ph-freiburg.de

Stefan Schäfer, Dr., ist Lehrkraft für besondere Aufgaben (LfBA) an der Technischen Hochschule Köln, Fakultät für Angewandte Sozialwissenschaften. Schwerpunkte in Lehre und Forschung sind Diskurse, Theorien und Praktiken politischer Sozialer Arbeit, bildungsphilosophische und politiktheoretische Perspektiven sowie die Praxis internationaler Jugendarbeit und politischer Bildung.

Kontakt: stefan.schaefer@th-koeln.de

Stefan Schäfer, Dr., is a lecturer (LfBA) at the Cologne University of Applied Sciences, Faculty of Applied Social Sciences. His teaching and research focuses on discourses, theories and practices of political social work, perspectives on the philosophy of education and political theory, and the practice of international youth work and political education.

Contact: stefan.schaefer@th-koeln.de

Caroline Schmitt, Prof.ⁱⁿ Dr.ⁱⁿ, ist Professorin für Migrations- und Inklusionsforschung am Institut für Erziehungswissenschaft und Bildungsforschung der Alpen-Adria-Universität Klagenfurt. Forschungsschwerpunkte: Migration und Flucht, Inklusions-, Solidaritäts- und Diversitätsforschung, transnationale Soziale Arbeit, pädagogische Professionalität, Krisen- und Katastrophenforschung.

Kontakt: caroline.schmitt@aau.at

Caroline Schmitt, Prof. Dr., is professor of migration and inclusion research at the University of Klagenfurt. Key research areas: migration and flight, inclusion, solidarity and diversity, transnational social work, pedagogical professionalism, crises and disasters.

Contact: caroline.schmitt@aau.at